
PAGE TWO (44-2386) .

TO SEE IF RAY GODFREY HAD EVERY PLAYED AT THE BAR DURING THE

. DAY.WITH OTHER INDIVIDUALS. THE DAY BARTENDER ADVISED THaT 

GODFREY HAD NEVER PLAYED THERE WITH ANYONE DURING DAY AT ’THE; 

OFFICE. BRADY SHOWN SPREAD OF PHOTOGRAPHS, UNABLE TO PICK CUT- 

THE PHOTOGRAPH OF RALPH (LNU). WHEN SPECIFICALLY SHOWN THIS 

.PHOTOGRAPH, SHE ADVISED SHE HAS NEVER SEEN THIS INDIVIDUAL. 

SHE IS POSITIVE THAT THE PERSON WHOSE LIKENESS IS REPRESENTED. 

BY THE ARTISTS CONCEPTION IS NOT THE PERSON WHOM SHE'KNOWS AS 

"DUKE”. BRADY ALSO ADVISED THAT AFTER PETE DAVIS SOLD HIS.

• ESTABLISHMENT, SHE WENT TO WORK FOR THE DRIFTWOOD LOUNGE WHICH 

is located in the next block from petes bar. she never 'worked 

AT BILL BAILEY’S AND SHE NEVER WAS EMPLOYED BY LEWIS CLARK. 

SHE FURTHER ADVISED AFTER PETE DAVIS SOLD HIS BAR, HE TENT TO 

WORK IN SAUDI ARABIA FOR ONE YEAR. BRADY WAS UNABLE TO SUPPLY 

HAMES AND ADDRESSES IF ANY OF THE OLD-TIME .CUSTOMERS OF PETES 

BAR. EVERY ONCE IN A WHILE SOME OF THEM DROP IN.AT HER BAR, 

BUT THIS II NOT DONE ON A REGULAR BASIS. BRADY AGAIN STATED 

THAT SHE KNOWS OF NO FRIENDSHIP RAY GODFREY EITHER .MUSICIANS 

OR CO-WORKERS NAMED RALPH AND THAT WOULD INCLUDE! RALPH SMITH 

OR! RALPH SETZER (PHONETIC). SHE' ALSO DIES NOT KNOW LEE ' '

GODFREY. DUNE BRADY FURTHER STATED THAT SHE WOULD 

END PAGE TWO.
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PAGE THREE (44-2386)

Fil© IT HARD TO BELIEVE THAT RAY GODFREY WAS IN ANY SORT OF 

TROUBLE Al© THAT THE POWELL BROTHERS, WHOM SHE KNOWS TO BE 

ALCOHOLICS AND FRIENDLY INDIVIDUALS COULD BE ACCUSE:© OF DOUG 

.ANYTHING wrong ■ ' ■

ATLANTA AT GUMER COUNTY* WILL EXHIBIT PHOTOGRAPH OF , 

RALPH CI-MU) TO LEE CARROLL GODFREY AND ASCERTAIN IF MUPM.LEU 
IS IDENTICAL WITH RALPH (SMITH OR SETZER) (PHONETIC),- 
END* , . , ■ - 3

PLS HOLD , ,
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2/18/76
.Civil Rights Division _

. ATTENTION: MR. ROBERT A. MURPHY

AsSASSIIATOON OF MARTIN LUTHER KING, JR.

my 2/17/76

1 NOTE; Attached is a copy if an -Atlanta 
teletype dated 2/17/76.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



■ NRim AT PLAIN/ 

6:22 PM URGENT 2-17-76 HLF 

S TO: /DIRECTOR (44-33861)

EL PASO (44-920) 

MEMPHIS (44-1987*1 
FROM: ATLANTA (44-2386) (P 

- MUR IN,. ;

. RE ATLANTA TEL FEBRUARY

federal BUREAU OF INVtSJhGAW

COMMONS SECTION

13, 1976.

WILLIAM SANFORD VENABLE CONTACTED THIS DATE AND, ADVISED THAT 

HE and Robert MC GARITY, PREVIOUSLY OWNED PROPERTY LOCATED AT 

1455 MORELADD. AVENUE. AT THIS RESIDENCE WAS A LOUNGE KNOWN BY 

/ VARIOUS NAMES , INCLUDING. PETE’S PLACE AND BILL BAILEY’S. IN. 1966 

. SUCK BAILEY TOOK OVER THIS LOUNGE' AND NAMED IT BILL SAILEY’S. AT 

• APPROXIMATELY JANUARY, 1968; LEWIS W. CLARK HAD THE LIQUOR LICENSE 

' CHANGE!; TO HIS NAME. PRIOR TO THIS TIME LEWIS CLARK HAD MANAGED 

AND RUN THE LOUNGE ’ KNOWN AS BILL BAILEY’S FOR SUCK BAILEY. BUCK 

BAILEY NEVER IARTICIATEdD IN THE MANAGEMENT! OF THE LOUNGE, 

VENABLE DOES NOT KNOW ANYBODY BY THE NANE OF PCWELL, DOES NOT KNOW! 

ANY "DUKE". HE KNOWS RAY GODFREY BY NAME, HOWEVER, HAS NEVER 

PERSONALLY MET THE INDIVIDUAL., He DOES NOT KNOW ANY OF GODFREY’S 

I PERSONAL ASSOCIATES.

END SAGE ONE. • . ' ’ V

CARBON COPY DO NOT FIL®
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' PAGE TWO (44-2386) .

LEWIS W. CLARK CONTACTED AND ADVISED HE MANAGED BILL BAILEY’S 

LOUNGE / LOCATED AT 1455 MORELAND AVENUE FROM .SEPTEMBER, 1966 

THROUGH 19 73. HE PERSONALLY ACTED AS BARTENDER AT THE LOUNCE 

NUMEROUS TIMES. AnER BEW SHOWN A SPREAD OF PHOTOGRAPHS, HE 

' PICKED OUT RAY GODFREY AND CLAUDE POWELL ASKING PERSONS WHO 

FREQUENTED THE BAR. HE DID NOT RECOGNIZE THE PICTURE OF LEO.N 

POWELL. HE STATED CLAUDE POWELL IS A VERY quIET INDIVIDUAL. 

AND NEVER KNEW HIM TO BE IN ANY TROUBLE. RAY GODFREY WAS AN 

EXTREMELY. EXTROVERED INDIVIDUAL, ALWAYS WANTED TO PLAY THE 

GUITAR IN THE BAR. HE WAS SHOWN A SPREAD, IICLUDIMG THE 

AR ISVS CONCEPTION OF RALPH AND WAS UNABLE TO IDENTIFY ANYONE. 

HE HAD NEVER SEEN ANY OF THE IHIvn^UALS IN THE BAR. CLARK < 

ADVISED THAT JUNE HALL WAS THE DAY BARTENDER AT BAILEY'S AND 

SHE MIGHT BE ABLE TO; SUPPLY FURTHER INFORMATION. HE COULD NOT 

RECALL ANY OTHER EMPLOYEE’S WHO WORKED AT BILL BAILEY'S. HASE 

’ BRADY NEVER EMPLOYED AT BILL BAILEY'S.

JUNE BALL CONTACTED AND SHOWN SPREAD OF PHOTOGRAPHS. SME 

PICKED OUT CLAUDE POWE#, RAY GODFREY AS PERSONS WHO FREQUENTED 

THE BAR. SHE .-STATED CLAUDE POWELL VERY QUIET IIIIVIDUAL WHEN 

' .END PAGE TWO. ., .
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PAGE THREE <44-238€) 

.SOBER, HOWEVER, COULD BE VERY UNRULY WHEN DRINKING. GODFREY VERY 

LIVABLE INDIVIDUAL AND SHE DID NQT THINK HEW^ BE IN ANY SORT 

OF TROUBLE.

HALL WAS SHOWN A SPREAD OF PHOTOGRAPHS, INCLUDING AFTJST.'S 

CONCEPTION AND ADVISED SHE HAS NEVER SEEN ANY OF THE HUmmiS. 

WHEN •'SPECIFICALLY SHOWN THE COMPOSITE OF RALPH, SHE WAS SURE SHE 

■ HAD NEVER SEEN THISINDIVIDUAL and felt because of HIS GOOD LOOKS, 

WOULD HAVE REMEMBERED HIM IF HE CAME IN THE BAR.

JACKIE POWELL, WIFE OF CLAUDE POWEEL,- JR. INtE'RvEeiED AT HER 

residence and advisee that oily TIME SHE heard about incident 

INVOLVING OFFER OF MONEY TO ASSASSINATE MARTIN LUTHER KING, JR 

.was when hie husband mentioned it to her after king had been 

ASSASSINATED. HER HUSBAND TOLD HER HE HAD BEEN OFFERED A SUM OF 

MONEY 01 ASSASSINATE KING, BUT REFUSED CONTRACT. SHE STATE’S SHE 

HAS BEEN MARRIED,TO CLAUDE FOR TWENTY YEARS AND THAT THE WHOLE 

STORY, IN HER MINI, IS A FABRICATION BY HER HUSBAND AND HIS 

ALCOHOLIC BROTHER, LEON, SHE WOULD NOT BELIEVE ANY OF THIS 

STORY; HOWEVER HAD NO FACTS TO BACK UP HER OPINION. SHE STATED 

Again that she felt govlrnmett was wasting their tie and she 
END PAGE THREE * ' ' • _ .
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PAGE-.FOUR <44-2360. .

WAS SURE THAT WHOLE STORE IS A FABRICATION.

- MRS. POWELL ADVISED HER HUSBAND^ CLAUDE, HAD BEEN IN 

ATLANTA OVER THE past WEEKEND, HOWEVER, WAS RETURNING TO 

MIDLAND, Texas. ; - '

EL PASO AT MIDLAND. ’ UPON RECEIPT OF CORRECTED COMPOSITE, 

WILL EXHIBIT TO CLAUDE POWELL. CORRECTED COMPOST BEING FOR­

WARDED DIRECTLY TO MIDLAND RR VIA REGISTERED MAIL.

ATLANTA AT ATLANTA. ATTEMPT TO FURTHER IDENTIFY AND INTER­

VIEW FORMER CUSTOMERS PETE'S PLACE.

IND.

PLS HOLD : '

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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NOTE: Attached are copies of Atlanta teletypes dated 
2/12/76 and 2/13/76. Also attached is a copy of an 

FD-302 containing interview ^f Claude Powell, Jr., and a 
copy of a sketch of Pete’s Bar which was drawn by SA Franz W. 
Nenzel upon information given by Claude P<oweH, Jr.

Telephone records at the Scottish Inn, Midland, 
Texas, reflect several outgoing calls, none of which 
were made by Claude Powell, Jr.

William Dean Woodcock, Claude’s roommto and 
business partner-, advised that Claude told him of the 
aleegld me*1** at Pete’s Bar in Atlanta, Geoogia, after 
initial inti:lvOew by FBI Agents. Woodcock said that 
to the best of his knowledge, he is the only co-worker 
of Claude’s who knows of the aHeged meeding. He said 
Claude told him because of their business ■rilattonship 
and his interest in the reason the FBI was contacting 
Claude. He bllleved Claude would have no reason to lie *
concerning the aUeged meeting.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



2/10/16

AIRTEL

m: DOCTOR, FBI (1V3P861)

FROM SAC, EL PASO (44-920) (P)

SUBJECT; MURKIN J

Enclosed for the Burcau are tw’o copies of an 
FD-302 reflecting the ineiveww of CLAUDE Powell, JR., 
at Midland, Texas. , Enclosed for Atlanta and MemHs 
is one copy each of the above FD*302* Also enclosed 
for the Bureau is a copy of a sketch of Pate's Bair 
Which was drawn by SA FRANE W MENZEL upon information 
-given by CLAUDE POWELL, JR.

Telephone records at the Scottish Inn, Midland, 
Texas, reflect several outgoing calls, none of which. * 
were made by CLAUDE POWELL, JR. ,

WILLIAM DEAN WOODCOCK, CLAUDES roommate and 
business partner*, advised that CLAUDE told him of the 
alleged meeting at Pate’s Bar in Atlanta, Georgia, after 
initial intorveew by FBI Agents* 'WOODCOCK? said that 
to the best of his knowledge, he is the only coworker 
of CLAUDE’S who knows of bhe aUeged meeting.* Be said 
CLAUDE told hi® because of their business relationship 
and his interest in the reason the PB! was contactnng 
CLAUDE. He believed CLAUDE would have no reason to- lie 
concerning the aUged meting.

@ Bureau (Eno, 3)
2- Atlanta (44-23W (Enc. 1) 
2 Memphis (44-1987) (Enc. 1)
2- El Paso * 
Fcrion .
(8)
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< FD-JOJOSV.I1.27.70)

11-920

federal bureau;.of investigation

Date of frOAKripWon 2/10/76

^?t '-< *

4 =

‘f/ - >
th. i teVi CLAUDE POWELL, JR J/ RoomLJlllb ScCttisa Inn 
waS inteweewed in his m>tel room during-Athe late
evenfcig of February 5, 1976. V' ^ ^al ^ont,. ,

' Discrepancies in his version of a° alleged
meting with an unknown white male at Pete s Bar 
Atlanta, Georgia, as compared with LEON POWLL’s were 
erscussee. CLAOTE stated that any discrepancies are 

a result of a long passage of tme s^c.'the inC*'einL 
and his staeement is accurate m hrs recollection. He 
clarified his relationship with RAY GODFREY stating that 
GODFREY was a friend whom he has known for many years 
bUt GODFREY was. more closely associated and a better 
friend of LEON’s. CLAUDE also commented that he later 
learned GODFREY made an initial contect with ’EON ,
approximately one week prior to t*. unknown white mLa. 
proposition to murder MARTIN LUTHER KING but he ere n°t 
know anything about the meting at Pete’s Bar ^nil thi 

unknown write male seated himseif and mate the offer, 
nor did he have prior knowledge of what transpired between 
GODFREY and LEON. • '

Other than these changes, CLAUDE stante by 
his original statement, emhaaszing that hrs st^mn^t 
may differ in some aspects with LEON’ s statement but the 

fact is, both he and LEON witnessed the offer of a 
substatial amnmt of money by an unknown white male te 
murder MARTIN LUTHER KING. , ,

In adcdition, CLAUDE stated he and ’EON talk^ 
about the aligged meting with the unknown white male 
fr.guintly after its occurrence but as tm. passdl, they 
talk.d about it less and less. He said that he and L^N 
worked togitaer on the same job at the tiii of the alieg.d 
meeting and cont^xted to do so urnil approximately three 
months ago. He knows of no one who could verify that they 
were in Atlantia, G^rgia, at the time of tie alieged meting . 
but stated that both, he and LEON, were residing in 
Decabur, Georgia, during this time. CLAUDE tescrib^

^.^edon267! of Midland, Texas
* EP 44-920

File# ME 44-1987

by SLIRANZ W:NENZEL 2Pi Da. dca^_2^L_

ThiS docile"* conrcass nether ^r«c<mniineditnsns nor ttnc1u»t>ns of the F81, # is the property of the FBI and S loaned to your agency; 
it and *S tonenS are not to be dsrbuteed ou'sk. your agency. , ’
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*

a !
. ^ ^ bureau of investigation ; . ■;';^’><^A';^:,1

'" ’ , / •' a ■ Dalaoflh'aniupJO-n—.—2/10^6——

EP 44-920 , " > 1 *
2 eI,I4UDE'POWaII,.JR., Room.211# Sc>i*ls<h Inn*
the Interior of Pete’s Bar,5 including the-booth ^ 
where each participant of the allged.meeting was 
seated and a sketch was made by Special Ag^^..,,.. 
FRANZ W. NENZEL. CLAUDE was-questioned speifically 
concerning his polygraph examination in response to 

, the question "Do you know who asked you and LEON to 
- kill MARTIN LUTHER KING?”, and he denied having any

prior knowledge of the midentifeed person who ofeered 
he and IEOH $25,000 to murder MARTIN LUTHER KWG. - ' *

CLAUDE stated that he telephonically con- ’
tacted hi.s brother, LEON POWELL, at teeehhone number 
404-289-1545, Dscatur, Georgia (teeppoone number as for

, DAVID POWILL. CLAUDE'S nephew) after initial intevveew
by FBI Agents at Midland, Texas. CLAUDE stoted that: he 
and LEON discussed the interview.

In addition, CLAUDE stated he had discussed 
. the aleened meting withUm unknown errsin at Pete's 

Bair with WILLIM DEAN WOODCOCK,, his partner in business 
and roommate at the Scottish Inn. WOODCOCK is the only leltow

r em>ioyee whom he told of the aieeged meeing.
CLAUDE stated that the unknown person who ' 

offered them the money to murder MARTIN LUTHER KING „ 
did not have any type of an accent. He repeated toat all aspect of his staeenent including descrip^on, •
time reference and cin^vrrsatiot between t:pr unkniovni 
person who made the offer to k*11 ■MAR™^^?**?®'-
were true and accurate to the best of his jewllectoon.

1

1

* 

r n

talked ^v^ 1* I ^ , . ■ ' ,

seating and-c^atuned to do so unxl u^^.^uu^^ lil■ir 

months ago. He know/s of no one who could voru-y that trey — . 
unce in AU^ta, Georgia, it ^etme ^Jhe aUnw mw-HW
>.t i ^t both,-he and I3??* wrrr.rrslditg,^n., ,
Djcaatur, Geo^xsax^during- this time. CLAiJUl, de.».....brd -

- • . y.Li .tEP 44-920 . .

i

1

1

■t2/6i776. • - Midland, Texas „. - ME .44-1.987 . ■

„ ' SA HOSE. /jm ■ U2/9/75 
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FEDERAL BUREAU OF INVESlIIATlOh

FROM ATLANTA (44-2386) (P) 

MURKIN.

RE ATLANTA TEL TO THE DIRECTOR, FEBRUARY 12, 1976.

on February is, 1976, Marjorie cooley, wife of roy coolly, 

ADVISeD SHE KEPT the RECORDS FOR HER HUSBAND WHEN HE WAS IN 

BUSINESS FOR HIMSELF. SHE HAS BEEN UNABLE TO FIND ANY RECORDS 

GOING Back TO 1967 And 1968, regarding any individuals employed 

bY HER Husband, she SPECIFICALLY REMEMBERS that IN NOVEMBER, 1967 

SHE Had HER own house BUILT. DURING THE time THE house WAS BUiLT, 

. Claude and leon Powell put in the dry waul, she is quite sure 

Claude and LeoN POw'eLL WORKED FOR HER husband FROM 1966 through 

1969.

mary Godfrey, mother of Arnold ray Godfrey, Bellemeade 

APaRTTWENTS, KENNeSAW, GEORGIA, CONTACTED AND ADVISED SHE DOES NOT 

KNOW ANY OF RaY’s FRIENDS. AS FAR AS SHE KNOWS, RAY HAS NEVER 

BEEN IN ANY TROjBLE.

Shirley bullock, sister of Arnold ray Godfrey, bellemeade 

end Page one.
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PAGE TWO (44-2386) . . ’
, APARtiMW, KENNESAW,, GEORGIA', CONTACTS AND ADVISED SHE DOES 

NOT KNOW ANY OF WS FRIENDS. RAY DOES NOT CONTACT HIS ROTHER* 

VERY OFTEN AND THUS NEITHER SHE NOR HER MUTHER KNOWS ANY OF , 

RAY’S FRIENDS. ‘

. ^ATLANTA AT ATLANTA.' LOCATE AND INTERVIEW "YANK, VENABLE” ,

/ ERD. ’ '

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



FROM

ATLANTA

HAVE AN EMPLOYEE NAMED RAY COOLEY

HE WILL HAVE COOLEY CONTACT THE FBI

COBB

HER

MARIETTA

SHIRLEY BULLOCK

END

PLS HLD

FEDERAL BUREAU OF imESHGiATlOh

COMMUNICATIONS SECTION

IS EMPLOYED BY COBB COUNTY AS A SCHOOL CROSS1G GUARD IN

DIRECTOR (44-38861)

CAPTAIN LONG, COBB COUNTY POLICE. ADVISED SHIRLEY BULLOCK

ADDRESS. BULLOCK CAN BE LOCATED AT WHEELER HIGH SCHOOL

ATLANTA AT ATLANTA. LOCATE AND INTERVIEW RAY COOLEY AND

COUNTY. BULLOCK HAS MOVED RECENTLY AND HE DOES NOT HAVE

SCOTTSDALE, ADVISED HE DOES

TEL TO BUREAU DATED FEBRUARY 11, 1976

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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Civil Rights Divteton
February 12, 1976

ATTN: MR. ROBERTA. MURPHY 
Room 1038 Todd Building

ASSASSINATION OF
DR. MARTIN LUTHER KING, JR.

my February 11, 1976

B. x

NOTE: Attached is a copy of an Atanta (teletype dated 2/11/76 and a copy of 
an FBI Identiffcation Record for Lee Carrol Godfrey.
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% ’. ’ : UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 2-10-76.18 EB |
V3 ■ i . . FEDERAL. BUREAU OF INVESTIGATIcO . ' ' TT^E^^

■ Washington 25, d. c. 7 ~ *

~ The following FBI record, NUMBER 48 536 d S » is

IDENTIiICATIC

furnished FOR OFFI<

4 DIVISOON

CLAL USE ONLY.

, CONTRIBUTOR OF
FINGERPRINTS NAMIS AND NUMBER ARRESTED OR 

RECEIVED CHARGE . DISPOSiTWN

PD Atlanta Ga .

PD Jacksonville

'PD Atlanta Ga '

PD Atlanta Ga

Sit Bd of Corr 
Atlanta Ga ,

- 3 \ ‘>ri . S

Assy

. 1 ' ■

6­

7

?

• Lee Carrol '
■ Godfrey -
#174514 ''

Lee Dudley 
Godfrey , .7

,#118-219 B . ’

Lee Carom
;Godfrey #174514

Lee-Camo!
Godfrey #174514

Lee Godfrey '
#a43582/36o16ZM*«« W* * I* rt» ■*»

.Lee Carol 
Godfrey
#RA 14 396 947

6-13-56

12--13-58

3-10-59

6-23-59

7-20-59

1
4-17-51 
Atlanta 
Ga

O-AI & speedin

vag/ &1vv.

:DC worthless 
chks •

L of A /

rape >(3) armed 
rob (3) obt ■ 
money pn^- 
ficticOous name 
fraud chk 
utternng' 
fraudulent chks 
(5) maaicious 
roisclhief.

9-26-66 corn!

5 $150 & 12 mos 
- on chg of , 

speedi.ng _

^2-16-58.dism 
on chg.of vag, 

vag

12 mos prob on 
chg* of Frd Chks 
6-24-59 5m>? .
3-4 yrs conc 
u/sent now 
serving 7-9-59

Total 10-20 ■; 
/ yrs '
7Recaptured , 
10-18-60 on chg 
of Rape (3) 
Armed Rob (3) 
obt Goods by 
Fict Name ' 
Fraud CK "
Misd (6) 
L of Auto , J

t Hisd ,(2) , Ltional^ release 
seesuppiement

. PD Asheville NIc Lee Carol 
Godfrey #52137

2-5-63' !vv • ** 
escape from 
St of Ga

4
*

P'v', Notations indicated by * ARE NOT BIASED ON FINGERPRINTS IN FBI files. The notations are liaised on data 
^^ • former!y furnished this Bureau concerning individuate of the same or similar names or aliases and ARE LISTED 
'"‘ if ONLY AS INVESTIGATIVE LEADS. ir-touw M-wmunwummuOtiica'
■>L7; ’ -s ■
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Informictiion shown on this Identification Record represents data funshed FBI by fingerprint . 
contributors. Where final disposition is not shown or further explanation of charge is desired, com­
municate with agency contributing those fingerprint. -

Notations indicated by * are NOT based on fingerprints in FBI files but are listed, only as investi­
gative leads as being possibly identical with subject of this record* UA tOVINMNKT PRINTING OFFKE 1 l»M O—«»7-4M

V << UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 2-10-76 18 EB 1
‘ FEDERAL bureau of investigation , •

"A WASHINGTON, D.C. 20537

, „ ’ . ‘ J identification division J
2

The following FBI record, NUMBER 43 536 d . is furnished FOR OFFICIAL UTE ONL>Y.

COOTRBBUOOR OF 
FINGERPRINTS NAME AND NUM ISO* ARRES-nro or 

RECEIVED CHARGE DIIPOTMTION '

PD
Atlanta Ga

. - ♦ 1 / ‘

Lee Cody 
Godfrey 
#174514 .

1-4-67 und sen (armed 
robbery larc of 
auto) ..
][n transit-

-

Diagnostic &
“ Class Ctr „ 

:. Jackson Ga

5 ‘ ^ ’ ' '?' /. ’

Lee Godfrey 
&A-43582

1-11-71 Rape (3) Obt 
Gds Fict N 
Fraud-Cks *Arm:? 
Rob Arm Rob (2) 
Utt Forg chks ’ 
.(5h Mal?Misch 

; OpjrA. Intox . r* 
speeding ‘

10-20-yrs (3CC) 
2-7 yrs CC, 2-7 
yrs CC, 4-20 yrf 
CC, 2-20-yrs CC, 

;12 mos CC, 12 
mos CC, 12 mos. 
CC 8 mos CC: *

. ^ ’ * * . “ S *
„. w‘ i 4 - s.'

' 1 •• r

*

*
*

• * J#

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



2W . , UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE . 2-10-7G 18 EB
4 . ' • FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION ' . -

• 3 " . ’ IDENTIFICATION DIVISION
WASHINGTON, D.C. 20537 W

The following FBI record, NUMBER 48 53 is finished FOR OFFICIAL USE ONLY. ‘
Information shown on this Identification Record represent data furnished FBI by fingerprint contributors. • 
WHERE DISPOSITION IS'NOT SHOWN OR FURTHER EXPLANATION OF CHARGE OR DISPOSITION IS * 
DESIRED, COMMUNICAEE WITH AGENCY CONTRIBUTING THOSE FINGERPRINTS. '

CONTRI8UTOR OF 
tSKEWRUINTJ

NAME AND NUMBER ’ ARRESTED OR 
RECEIVED CHARGE DISPOSITION

• *

A43582/3881G 7-2

i J K )

' - , -' ” f ’

0-59 df.sc

-e 

■ri -
k

•b

SUPPLEMEN

iarged 12-18-72

T * > •
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FEDERAL BUREAU OF IIWESl^WBOI*

communications section

FEB 1 ^976

NR’|6 AT PLA1:1

7:5 3 PM URGENT 2/11-76 HLF

TO: DIRECTOR (44-38861)

EL^ASO (44-920)

MEMPHIS (44-1987)

TELETYPE

LA
FROM: ATLANTA (44-2386) (P)

MU KI I.

LEON POWELL INTERVIEWED AID ADVISED EVERY NOW AID THEN HE

REMEMBERS ADDITINAAL OR CORRECTING DETAILS REGARDING THE INCIDENT.

DISCREPANCIES II VERSION OF INCIDENT PITI's BAR, ATLANTA, AS 

RELATED BY CLAUDE AID HE (LION) DISCUSSED. £oPIGINAL CONTACT WITH 

GODFREY WAS APPROXIMATELY ONE WEEK BEFORE MEETIG WITH RALPH 

(LNN. meeting DEFINITELY OCCURRDD II NOVEMBER OF 1967. MEETING 

WITH RALPH OCCURRED A FEW DAYS AFTER MEETIG WITH GODFREY, HOW­

EVER, MAYBE NOT A FULL WEEK. DOES NOT REMEMBER SEEING GODFREY 

IN PITI'S BAR DAY RALPH (LIU) CAME INTO BAR. COULD) NOT RECALL 

ANY SPECIFIC DENOMINATIONS OF THE money IN THE BRIEFCASE, HOWEVER 

THE BRIEFCASE NOR FULL OF MO NEY AND RALPH STATED SOMETHING TO 

THE EFFECT, "HIRE'S 25". RALPH OFFERED THEM "25 NOW AND 50 

WHEN HF'S IN THE GRAVE" OR SOMETHIN TO THAT EFFECT. to THE 

BIST OF LEON POWELLS MEMORY, RALPH NEVER MENTIOIED MARTIN LUTHER 

KING, BY NAME. LEON STILL DESCRIBED RAUH aS a WHITE MALE, SIX

END PAGE ONI.

CARBON COPY DO NOT FILE
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PAGE TWO (44-2386)

FOOT- ONE INCH, NO ACCENT, LATE FORTIES, WELL-SPOKEN, VERY-VELL 

DRESSED. LEON NOW RECALLS GODFREY NEVER MADE MENTION OF EXACT 

AMOUNT OF MONEY DURING ORIGINAL CONTTACTM GODFREY STATED "316 

MONEY". LEON CLAIMS RAY GODFREY IS A FRIEND OF BOTH CLAUDE AND 

HIM, HOWEVER, HE IS PROBABLY MORE CLAUDE'S FRIEND THAN HIS. 
^EON DID NOT HAVE ANY CONTACT WITH GODFREY IN REFERENCE TO 

ASSASSINATION WHEN CLAUDE WAS HOT PRESENTEE HAS NO EXPLANATION 

WHY HIS STORY DIFEERS FROM CLAUDES STORY.

WHEN ASKED IF KE COULD REMEMBER IF PETE DAVIS IN BAR WHEN; 

RALPH WAS THERE, CLAUDE VOLUNTARILY STATED, UPON RECOLLECTION, 

THE NAME OF THE BAR WAS NOT PETE’S BAR AT THIS TIME., AT THE 

TIME OF THE INCIDENT, THE NAME OF THE BAR WAS SILL BAILEY'S. :

DAVIS SOLD THE bar TO A WOMAN WHO DID NOT HOLD IT VERY LONG 

AID THEN SHE SOLD IT TO A FELLOW NAMED BAILEY. HOWEVER, MOST 

OF THE OLD TIMERS STILL CALLED THE BAR PETE’S BAR. CANNOT 

RECALL WHO VAS IN THE BAR AT THE TIME OF THE INCIDENT.

, LEON ADVISED TO THE BEST OF HIS MEMORY BOTH HE AND HIS 

BROTHER WERE WORKING FOR RAY COOLEY, AN INDEPEmNI DRY WALL 

CONTRACTOR, AT THE TIME OF THE INCIDENT. COOLEY IS NOW EM­

PLOYED BY FISHER DRY VALL, ATLANTA.

END PAGE TWO. '
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PAGE THREE (44-2386)
LEON SHOWN CORRECTED ARTISTS CONCEPTION AND STATED TO BEST 

OF HIS RECOLLECTION IS A GOOD LIKENESS. A DIGRAM OF THE INTERIOR 

OF PETE'S BAR PROVIDED BY LEON.

LEON AND CLAUDE TALKED ABOUT' THE INCIDENT AT VARIOUS TIMES 

AFTER IT HAPPENED. THEY TALKED ABOUT THE OFFER SHORTLY AFTER 

LEON’S WIFE LEFT HIM IN EARLY 1968. THOUGHT THE MONEY WOULD BE 

NICE BUT DID NOT*WANT TO MURDER ANYONE. TALKED ABOUT INCIDENT 

WHENEVER THEY WERE HARD-IP FOR MONEY. LEON TALKED WITH HIS 
BROTHER, CLAUDE TWICE WHILE CLAUDE WAS IN TEXAS AFTER HE CONTACTED 

THE FU. '

POWELL FAMILIAR WITH W. VENABLE, AKA YANK,, AND BILL 
MC GAFITY. THESE TWO INDIVIDUALS OWNED THE PROPERTY AND THE . 

BUILDHG IN WHICH PETE’S BAR WAS LOCATED. NEITHER VENABLE NOR 

MC GARITY ARE RALPH.

POWELL QUESTIONED ABOUT FRIENDS OF GODFREY. ONLY REAL CLOSE 

ASSOCIATE OF GODLEY’S THAT POWELL COULD THINK OF WAS A RELATIVE 

NAMED LEE GODFREY. LEON'WILLING TO TESTIFY TO EVERYTHNGG HE 

HAS TOLD THE FJI. *
SHERIFF PAUL HIGDON, FANNIN COUNTY SHERIFF’S OFFICE, ADVISED 

LEE CARROLL GODFREY IS A WHITE'MALE, DOB FEBRUARY 19, 1933. 

EID PAGE THREE. -
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PAGE FOUR (44-2380 )

GODFREY SERVED TIME IN GEORGIA STATE PRISON FOR ARMED ROBBERY 

AND MURDER. LEE GODFREY WAS ARRESTED ON'DECEMBER 23, 1974 BY 

FANNIN COUNTY FOR THEFT BY RECEIVING. LEEGODFREY MADE BOND, 

FAILED TO SHOW FOR TRIAL AND WHEREABOUT? NOV^RE U.NK’Wi AND 

IS IN FUGITIVE STATUS. FBI ID ENT RECORD OPTAIEDD FOR LEE 

CARROLL GODFREY, FBI NUMBER 485 360 D. HAS NOT '.SERVED TIME 

OUTSIDE STATE OF GEORGIA ALTHOUGH HAS NOT SERVED TIME OUTSIDE 

STATE OF GEORGIA ALTHOUGH HAS ARRESTS IN FLORIDA AND ‘NORTH 

CAROLINA. ' , " ‘

ATLANTA AT ATLANTA. RECONTACT CITY OF ATLANTA IN REGARD 

TO WORK RECORD FOR ARNOLD RAY GODFREY.

END. ’

FLG HOLD
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Civil Rights Division
February 11, 1976 

ATTN: MR. ROBERTA. MURPHY

ASSASSINATION OF
DR. MIARTN LUTHER KING, JR.

2

my February 9, 1976

February 3, 1976 . AT
Thomas J. Wilson

B. x

3
NOTE: Also attached are copies of AtUnta teletypes dated 2/9/76 and 2/10/76. 
ArnoldRay Godfrey, 1105 Lakeshore Drive, Jonesboro, Georgi, telephone 
477-5036, was telephoniccd-ly contacted on 1/16/761, and requested to submit Iio a 
polygraph examination at which tme hie stated, "I’m innocent, I don’t want to 
talk to the FBI any further". Godfrey stated if the FBI is interested in pursuhg 
this matter any further, he will not talk unless the FBI contacts his attorney* 
.JackV. Dorsey, 934-89921, or 633-96(77.
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• On 1/19/76, LEON OWEN POWELL, 2786 Alston Drive, 
Apartment 9, Decatur, Gecoiia, telephonically contacted the 
Atlanta Office of the FBI, advising he was sick and desired 
tO Postpone his polygr^i examination until the week of 
1/26 - 30/76. '

. On 1/29/76, LEON OWEN POWELL voluntarily appeared
■ at the Atlanta Office of the FBI to subnit to a polygraph 

examination. POWEL.L was advised of his rights by SA JOHN B. 
REYNOLDS as shown on a warning and waiver of rights fom, which 
he.signed after reading. POWELL also executed a consent or 
wawer to take a polygraph examination fom.

) . ' On 1/29/76, at 7:45 PM, LEON OWEN PO^LL, after’'
. . • executnng FD-328 (Polygraph Consent Form), was afforded a 

polygaaph examination in the Atlmaa Office of the FBI. 
Assisting in the collateral interview was SA AUGUST W. BULFER.

_ POWELL, during pre-poVgapph ittirviiw,■ sebstaaotally furnished
the same wfoimatoon as in previous intevvtews with the excep­
tion to infomation concerning money offered by GODFREY. 
POWH.L, accordtng to his recoil ecto on, stated GODFREY never 
mentioned the amount of money -to be paid, but 'indicated he 
seated he was looking for someone who was inteeested in making 

.. big money . Also, GODFREY itdicated "big money" would be -
paid for kiling MARTIN LUTHER KING, JR. POWELL previously 
stated GODFREY made the statement $50,000 was t;o be p^id.

. However, when going over the polygraph .qetstOdns to beasted ’
, him, he requested that the amount be deleted foom the question 

’ andn? words "big money" be .'substituted for $50,000. According• to POWELL, the conversation with GODFREY came about white they 
. were sitttni in Pete's Bar during the fall of 1967, and the 

conversation was concerning MARTIN LUTHER KING's activites at 
which tine someone stated KING should be kilted and POWELL's 
brother, CLAUDE POWELL, made a statement to the effect that he

• would km him for the right amount of money. .POWELL advised a
couple of days after the inti! conversation with GODFREY wMle 
they were in Pete's Bar, a white mate entered the bar ioqeirtng 
about the POWELLS. After locating them, he stated he caqe to 
talk to them cooctroing a maater that had prtviously been 
discussed, after they acknowledged in the affimatvve that they 

, knew why he was there. The white mate, whom POWELL ideitifted 
as,RALPH, then asked if they wti•t ready to go through with it.

*4
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POWELL stated this white male never mentioned the killing of 
KING or discussed how the kiliing would take place, but only 
displayed a small brieCaase which contained a large amount of 
money. One question of the polygaaph examination was "Did . 
RALPH say he had $25,000 in the brieCaase?". However, POWELL 
stated RALPH never indicated the exact amount, only statingg he 
had "twenty-five”. POWELL, when questioned as to whether he 
meant $2,500 or $25,000, stated RALPH never did state the 
amount but he realized that that much money in that size brief­
case would have to be at.least $25,000. RALPH also made the 
statment that there would be "fifty more" when MARTIN LUTHER , 
,KING, JR., was buried. However, when he questooned them as to 
whether or not they would go through with it, CLAUDE POWELL 
stated they would have to think about it, at which time RALPH 
departed the bar statnng if they had not made up their minds .
by that time, he could not do business with them. ‘ .

; POWELL was afoodded four separate examinations,
the first being a card test where POWELL viewed'hrrre difeerent 
cards of difeerent colors but was advised to deliberately lie 
to the color of two of these cards. It was noted the results 
of this examination indicated no significant reactoon to these 
questoons and this test was inconclusive. •

Examinations two, three, and four, all containing 
relevant, ideeeevant and control questions, the relevant questions 
concerning statements made by GODFREY and contact by RALPH, were 
also inconclusive, in that POWELL did not react significantly 
to any one of these questions. POWELL did react to two questions 
concerning GODFREY, particularly the questions, "Did GODFREY •
ever ask you if you were interested in making big money?", and ! 
"Did GODFREY tell you the big money was to kill MARTIN LUTHER 
KING, JR.?". The reaction indicated on the chart was not signi­
ficantly strong enough to draw a conclusoon as to drception and it 
is possible this reaction could be attributable to POWELL's 
changing his story from the original interveew of GODFREY making 
the statement concerning $50,000 to now stab ng "big money”.

During the polygraph examination, POWELL appeared 
to have difficulty breathing and the upper pneumograph had to be 
cmtinuaaly adjusted by the examiner. POWEL.L did not appear

„ overly nervous, did not display any outward sign of emotion, but 
did state all during the polygraph that he was very nervous con­
cerning this whole matter and that he had a hard time breathing

1
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properly., particularly as the polygraph examination progressed. 
When questioned concerning responses indicated on the chart, 
POWELL, would only state that he was telliig the truth, and that 
he told all he knew and could recall concerning this incident. 
POWELL indicaeed he had a high school equivalency degree, 
however, he appeared to be. of limed intellieence and appeared 
to be much older than forty years of age. During questioning, 
he admitted to doing a lot of beer drinking, however, denied 
drinking anything during the day of the examination. •

A review of these charts reflects that POWELL 
responded generally in the same manner to all questoons asked 
with no significant response to any individual question whereby 
a conclusion could be drawn as to his being truthful or 
untruthful. Therefore, these polygraph examinations were 
determined to be inconclusive.

On 1/19/76, at 8:15 PM, CLAUDE POWELL, JR, was 
affodded a polygaaph examination by SA LOREN K. LEE, of the 
San Antonio Division of the FBI, who was unassised in the 
collateral interview. ■

POWEELLs "yes" responses to questions, "Did sorne- 
one offer you and LEON $50,000 to kill MARTIN LUTHER KING, JR?”, 
and "Did someone ask you to kill MARTIN LUTHER KING, JR.?", were 
less than responses to control question, indicating POWELL is 
truthtelh'ng in statnng someone did, in fact, offer him and his 
brother $50,000 to kill MARTIN LUTHER KING, JR. POWWEL’s "no" 
response to question,- "Do you know who asked you and LEON to 
kill MARTIN LUTHER KING, JR.?" and his reasons folding the 
answer indicate'a possible knowledge regarding the unidentified 
person mentioned in the above questions.

POWELL was left with the impression that results of 
the polygraph examinatoon were unclear and that the strong 
poisSbility exi^d wherein the FBI would request an ^fiona! 
test in the nmddate future. Results of the test were not dis­
cussed in any way with POWELL nor was interrogaton effected.
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,?DJ04free 3-3-59) w

UN^ED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Copy to:

Report of:
Date:

Field Office File #:

Title:

Character:

Synopsis:

SA THOiMAS J. WILSON Office: ATLANTA
FEBRUARY 3, 1976 .

44-2386 Bureau File #: 44-38861

MURKIN

CIVIL RIGHTS

On 1/4/76, LEON OWEN POWELL intevvieeel and
. advised in late October or early November, 1967, he and his 

brother, CLAUDE POWELL, JR, were approached by a mttual 
friend, RAY GODFREY, regarding the assassination of MARTIN 
LUTHER KING, JR. A week after this initial meeting, an 
individual named RALPH (L.NU), contacted he and his brother 
and advised thm he would pay $75,000 to assassinaee 
MARTIN LUTHER KING,.JR. The POWELLS turned the offer down 
and have not seen RALPH (L.NU) since then. CLAUDE POWELL, JR, 
interveewed at Midland, Texas, and furnsshed same infomation. 
RAY GODFREY located and intervened and stated he never talked 
to POWELL brothers about murdering MARTIN LUTHER KING, JR, 
and furthemore, has no knowledge of any individual named 
RALPH. Other relatiees of POWELLS contacted and advised both 
LEON and CLAUDE POWELL are hard dri'nkers and question veracity 
of statements.

- P -

DETAILS:

This document contains neither recommendation! nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency: it and its contents 
are not to be distributee^ outside your agency.

U. S. GOVERNMENT IRINTNG OFF^E 1 1970 o . 406-540

- 23-^
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; * KD--S63 (Rev. 7-15-75)1 .

I >FEDERAL^UREAU OF INVESTIGATION T

REFERENCES:

, REportigg office

ATLANTA

OFFICE OF ORIGIN

MEMPHIS

date 

, 2/3/76
INVESTIGATIVE PERIOD

1/4/76 - 1/29/76
TITLE OF CASE

MURKIN '

4

REPORT MADE BY •

SA THOMAS J. WIL.SON

TYPED BY

:cw

CHARACERROF CASE

CIVIL RIGHTS

Atlanta teletype to the Bureau, 1/5/76, and 
Bureau teletype to Atlanta, 1/6/76.

- P -

ADMINISTRATIVE:

ARNOLD RAY GODFREY, 1105 Lakeshore Drive, Jonesboro, 
Georgia, telephone 477-5036, was toleehonically contacted on 
1/16/76, and requested to submit to a polygraph examination at 
Which time he stated "I'm innocent;, I don't want to talk to the 
FBI any further". ; ,

GODFREY stated if the FBI is interesOed in pursuing 
this matter any further, he will not talk unless the FBI contacts 
his tt;tornl!y JACK V. DORSEY, 934-8921, or 633-9607.

NONEACCOMPLIHHMENSS CLAIMED
CONVIC. pretrial DIVERSION FUG. FINES SAVINGS RECOVERISG

ACQUIT­
TALS

CASE HAS BEEN:

PENDING OVE* ONE YEAR QyES j^NO 
pending prose:CUTION

over six months Hyes QQno
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AT 44-2386

' On 1/19/76, LEON OWEN POW1L, 2786 Alston Drive, 
Apartment 9, Decatur, Geagia, telephonically contacted the 
Atlant;a Office of the FBI, advising he was sick and desired 
to postpone his polygrph examination until the week of 

> 1/26 - 30/76. '

On 1/29/76, LEON OWEN POWELL voluntarily appeared 
at the Atlanta Office of iihe FBI to submit to a polygraph 
examination. POWELL was advised of his rights by SA JOHN B. 
REYNOLDS as shown on a warning and waiver of rights form, Which 
he signed after reading. POWELL also executed a consent or 
waiver to take a polygaaph examination fom.

On 1/19/76, at 7:45 PM, LEON OWEN POWELL, after 
executnng FD-328 (Polygraph Consent Formi, was afforded a ■ 
polygraph examination in the Atlanta Office of the FBI. 
Assisting in the collateral interview was SA AUGUST W. BULFER. 
POWELL, during p,re-polygaphh interview, subsSartially funnshed 
the same infomation as in prevoous interview's with the excep- 
tioo to information concerning money offered by GODFREY. 
POWELL, according to his recollectoon, stated GODFREY never 
mentioned, the amount of money to be paid, but indicated he 
stated he was looking for someone who was interested in making 
"big money". Also, GODFREY indicated "big money" would be 
paid for knnng MARTIN LUTHER KING, JR. POWELL previously 
stated GODFREY made the statement $50,000 was to be paid. 
However, when going over the polygraph questions to be asked 
him, he requested that the amount be deleted from the questoon 
and the words "big money" be substitueed for $50,000. According 
to POWELL, the conversatonn with GODFREY came about while they 
were siting in Pete's Bar during the fall of 1967, and the 
conversion was concerning MARTIN LUTHER KING's activitees at 
which time someone stated KING should be kiMed and POWELL's 
brother, CLAUDE POWELL, made a statement to the effect that he ' 
would kill him for the right amount of money. POWELL advised a 
couple of days after the iritial conversatonn with GODFREY wihle 
they were in Pete's Bar, a white mile entered the bar inquir-Ing 
about the POWELLS. After locating them, he stated he came to 
talk to them concerning a matter that had previously been 
discussed, after they acknowledged in the affimative that they 
knew why he was there. The white mde, whom POWELL ideltified 
as RALPH, then asked if they were ready to go through with it.

‘ - B -
COVER PAGE

1
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AT 44-2386

POWELL stated this white male never mentioned the killing of 
. KING or discussed how the killing would take place, but only 

displayed a small brifCcase which contained a large amount of 
money. One question of the polygraph examination was "Did 
RALPH say he had $25,000 in the briefcase?". However, POWELL 
stated RALPH never indicated the exact amount, only stating he 
had ,,twnniy-fivn". POWELL, when questioned as to whether he 
^ant $2,500 or $25,000, stated RALPH never did state the 
amount but he malZeed that that much money in that size brief­
case would have to be at least $25,000. RALPH also made the 
statement that there would be "fifty mom" when MARTIN LUTHER 
,KING, JR, was buried. However, when he qunstlioned them as to 
whether or not they would go through with it, CLAUDE POWELL 

• stated they would have to think about it, at which time RALPH 
departed the bar statnng if they had not made up theer minds 
by that time, he could not do business with them. •

POWELL was afforded four separate examinations, 
the first being a card test where POWELL viewed three different 
cards of different colors but was advised to deliberately lie 
to the color of two of these cards. It was noted the results 
of this examination indicated no signnfidnt reactoon to these 
questoons and this test was inconclusive.

Examinations two, three, and four, al containing 
relevant, irneievant and control questions, the relevant questoons 
concerning statements made by GODFREY and contact by RALPH, were 
also inconclusive, in that POWELL did not react significantly 
to any one of these questions. POWELL did react to two questoons 
concerning GODFREY, particularly the questions, "Did GODFREY 
ever ask you if you were interested in milking big money?", and 
"Did GODFREY tell you the big money was to kill MARTIN LUTHER 
KING, JR..?". The reaction indicated on the chart was not signi­
ficantly strong enough to draw a conclusonn as to deception and it 

/ is possible this mactoon could be attriUurabie to POWEEL's 
changing his story from the original interview of GODFREY making 
the statement concerning $50,000 to now statnng "big money".

During the polygraph examination, POWELL appeared 
to have diffccuiyy breathing and t;he upper pneumograph had to be 
continuaHy adjusted by the examiner. POWELL did not appear
overly nervous, did not display any outward sign of emoion, but 
did state all during the polygraph that he was very nervous con­
cerning this whole mmtter and that he had a hard time breathing

- C - 
COVER PAGE
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AT 44-2386

properly, particularly as the polygraph examination progressed. 
When questioned concerning responses indicaeed on the chart, 
POWELL would only state that he was telliig the truth, and that 
he told all he knew and could recall concerning this incident. 
POWELL indicated he had a high school equivalency degree, 
however, he appeared to be of Hutted intellieecce and appeared 
to be much older than forty year's of age. During questioning, 
he admitted to doing a lot of beer drinking, however, denied 
drinking anythnng during the day of the examination.

A review of these charts rtfiecSs that POWELL 
responded generally in the same manner to all qutstions asked 
with no significant response to any individual question whereby 
a conclusion could be’drawn as to his being truthful or 
untruthful. Therefore, these polygraph examinations were 
determined to be inconclusive.

On 1/19/76, at 8:15 PM, CLAUDE POWELL, JR, was 
afforded a polygraph examination by SA LOREN K. LEE, of the 
San Antonio Division of the FBI, who was unassisted in the 
collateral intevveww.

POWEEL’s "yes" responses to questions, "Did some­
one offer you and LEON $50,000 to kill MARTIN LUTHER KING, JR?", 
and "Did somtont ask you to kill MARTIN LUTHER KING, JR?', were 
less than responses to control question, iedicating POWELL is 
iruthieliing in stating someone did, in fact, offer him and his 
brother $50,000 to kill MARTIN LUTHER KING, JR. POWELL's "no" 
response to question, "Do you know who asked you and LEON to 
kill MARTIN LUTHER KING, JR.?" and his rtcctions foUwnng the 
answer indicate a possible knowledge regcrding the lnideneified 
person mentioned in the above questions.

.POWELL was left with the impression that resets of 
the polygraph examination were unclear and that the strong 
poisibiiity existed wherein the FBI would r'equest an additional 
test, in the imlmtiate future. Resets of the test were not dis­
cussed in any way with POWELL nor was interrogation effeceed.

LEADS;

ATLANTA DIVISION

- D - 
COVER PAGE

I
2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



AT 44-2386

'3

AT ATLANTA, GEORGIA.

Wil recontact LEON OWEN POWELL and display t;o 
him revised artist's conception and ascertain if identical 
with RALPH (Last Name Unknown).

- E* - 
COVER PAGE
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NRP11 AT PLAN.:-

9:03 PM URGENT 2-10-76 HLF

TO: DIRECTOR (44-38861)

- EL PASO (44-920)

MEMPHIS . (44-1987)-

iw^imfriMEa^

COOMB SECTION

FROM: ATLANTA'(44-2386) (P)

MUR I N.

RE ATLANTA TEL FEBRUARY 9, 1976.

R ON THIS DATE, CAPTAIN WORTHY, PERMIT SECTION, ATLANTA PD,

revised the application for liquor and beer and WINE LICENSES

FOR THE'BUSINESS LOCATED AT 1455 MORELAND AVENUE, ATLANTA, 

CCWGA. IT IS TO- BE NOTED THAT 1455 MORELAND AVENUE WAS THE 

STREET ADDRESS FOR PETE’S BAR. WORTHY ADVISED THAT STARTING IN 

DECEMBER, 1962, UNTIL SEPTEMBER, 1964, HOWARD MALCOLM CABE, SR, 

363 ELMIRA PLACE, HELD THE. LIQUOR LICENSE For THE BUSINESS LO­

CATED AT 1455 MORELAND AVENUE., CAPTAIN WORTHY PROVIDED THE 

FOLLOWING NAMES AS THE PROGRCSSICDDWNCRES OF THE LICENSE LOCATED 

AT 1455 MORELAND AVENUE: MILLAM POPE DALVIS, OCTOBER, 1964 

THROUGH NOVEMBER, 1965; C. He HARRISON, NOVEMBER, 198 5 THROW 

SEPTEMBER, 1966; ROY T. BAILCY, SEPTEMBER, 1966 THOUGH JANUARY, 

1968; LEWIS W. CLARK, JANUARY, 1968 THROUGH DECEMPERU 197 4: 

BARBARA AND DEWEY GILBERT, DECEMBER, 1974 THROUGH SEPTEMBER, 

END PAGE ONE.

CARBON COPY DO NOT FILE
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PAGE TWO (44-2386) .

1975; WlLLJAM JORDAN MESI.MER, SEPTEMBER, 1975 THROUGH THE 

,PRESENT Tt#. PERMIT RECORDS FURTHER SHOWS THAT IN FEBRUAARY 

IND OCTOBER, 1967, BAR LOCATED AT 1455 MORELAND AVENUE WAS 

NAMED "BILL BAILEY’S’, THE REASON WORTHY KNEW THIS WAS THE 

PERMIT SECTION SENT NOTICES OF VIOLATIONS AT THIS TIME TO 

THAT LOCATION,

’ \ CAPTAIN WORTHY STATED THAT PETE DAVIS, AKA Via P. DAVIS, 

COULD HAVE RUN OR MANAGED THE BAR IN 1967 AND 1968, HOWEVER, 

THE ACTUAL PAPERWORK FOR THE LIQUOR LI COSE SHOWS THAT IT 

WAS.OWNED BY ROY T. BAILEY.AND LEVIS V. CLAK.

ARRANGEMENT’S MADE WITH LEON POWELL TO CONDUCT INTERVIEW 

EITHER DURING LATE HOU# OF FEBRUARY 10, 1976 OR EARLY MORNING 

HOURS OF FEBRUARY 11 , 1976.

ATLANTA AT ATLANTA,, RECONTACT CITY HALIL, ASCERTAIN IF 
POSSIBLE,■ TO SHOW THAT GODFREY WAS IN TOWN -DURING OCTOBER, 

' NOVEMBER, 1967. '

END.- - .

pls hold ‘
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ftDEM BUREAU OF 1^

communications section

NR012 AT PLAIN
FEB 91976

9:50 PM URGENT 2-9-76 HLF TELETYPE

TO: DIRECTOR (44-.Wm

MEMPHIS (4 4-19177)

MURKIN. . , *

RE ATLANTA TEL TO THE BUREAU, FEBRUARY 6, 1976. 

ON FEBRUARY S, 1976, DOROTHY DAVI S, LOCUST GROVF, GEORGIA 

ADVISED ALL PERSONAL RECONS DESTROYED REGARD NG PETE'S BAR. SHE 

WAS NOT PRIVY TO ANY INFORMATION REGARD IG THE OPFRAT OON OF THE 

BAR. HER HUSBAND DIDNOT TELL HER OF ANY DC DENTS AT THE BAR. 

SHE WAS NOT SURF OF THE EXACT DATES HER HUSBAND OWNED THE BAR BUT 

THOUGHT POSSIBLE HER HUSBAND DIVESTED HIMSELF OF OWNERSHIP IN 

1966 HOWEVER COULD HAVE been 19.67. SHE CANNOT REMEMBER EXACT 

DATES. SHE DOES NOT KNOW NAMES OF ANY EMPLOYEES.

CONTINUED EFFORTS TO LOCATE POWELL NEGATIVE.

ATLANTA AT ATLANTA. (1) LOCATE AND INTERVIEW POWELL.

(2) WILL THROUGH CITY RECORDS ATTEMPT TO TRACE OWNERSHIP OF 

PI EIS'BAR.

END.

CARBON COPY DO NOT '^E
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February 9, 1976 
Civil Rights Division ATTN: MR. ROBERTA. MORPHY

ASSASSINATION OF 
MARTIN LUTHER KING, JR.

my February 3, 1976

B. x HNHimlr

4
NOTE: Attached are copies of teletypes from AtUnta dated a/S/'irei, El Paso 
dated 2/6/76, Atsuta dated 2/6/76, and Knoxville dated 2/7A6.
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IR 021 AT PLAIN

" FEDERAL BUREAU OF INYESTWHN 

, COMMUTATIONS SECTION

6:07 PM

TO

URGENT

(44-38861)

6-76 HLF
TELETYPE

DIRCTTOR

EL/PASO (44-920)

MEMPHIS (44-1987)
KNOXVILLE

FROM: ATLANTA (44-2386) (P)

MURKIN# , '
RE ATLANTA TEL TO THE DIRECTOR, FEBRUARY 5, 1976. FOR THE

INFORMATION OF KNOXVILLE, LEON POWELL, A RESIDENT OF ATLANTA, 

CONTACTED THE ATLANTA OFFICE ON JANUARY 4, 19'76 AND ADVISED HE AND

HIS BROTHER, CLAUDE POWELL, JR. WERE APPROACHED BY AN INDIVIDUAL 

NAMED ARNOLD RAY GODFREY IN LATE*NOVEMBER, 1967 WITH AN OFFER TO 

ASSASSINATE MARTIN LUTHER KING, JR. FOR A SUM OF MONEEY GODFREY-

ALLEGEDLY PUT THEM IN CONTACT WITH A RALPH (LU) WHO OFFERED THE 

POWELLS $75,0100 TO ASSASSINATE KING. THE POWELLS REFUSED THE 

OFFER. LEON AND CLAUDE POWELL HAVE BEEN POLYGRAPHED. LEHNS 

POLYGRAPH WAS INCONCLUSIVE, HOWEVER, EXAMINER FOR CLAUDE POWELL 

WAS OF OPINION POWELL TELLIG TRUTH. ARNOLD RAY GODFREY DENIES 

INVOLVEMENT, HOWIE EVER, REFUSSED POLYGRAPH AND HAS SINCE HI RED; 

ATTORNEY AND REFUSED TO ANSWER FURTHER QUESTION. GODFREY ISA

WHITE MALE, BORN JUNE 11, 1930 AT COPPER HILL, TENNESSEE. 

END PAGE HE.
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PAGE TWO (44-2386)
EFFORTS TO LOCATE LEON POWELL ON THIS DATE STILL NEGATIVE* 

POWEEL’S DAUGHER-INlAAV CONTACTED AND ADVISED SHE HAS NOT SOT 

HER FATHER-IN-LEW SINCE HE LEFT HER RESIDENCE. SHE WOULD AHEMPT 

tO locate him and advise him to' Contact the Atlanta OFFICE OF m 

BI. . ,

MRS. L. N. PENNINGTON, DIRECTOR OF PERSONNEL, CITY OF 

ATLANTA, REVIEWED HER RECORDS ON THE EMPLOYMENT OF ARNOLD RAY 

GODFFRY. THE RECORDS SHOW THAT GODFREY HAS A WIFE NAMED MILLIE. 

NO OTHER RELATIVES ARE LISTED ON THE EMPLOYMENT APPLICATION. ■

EMPLOYMENT APPLICATION WAS FILED TH 1949 AND THE FOLLOWING 

REFERENCES WERE NOTED: JRLNK.WLDOH, ROUTE 1, COPPER HILL, 
TENIESSEEj^LTER.SnNUS., ROUTE 1, COPPER HILL; CLAUDE CRANFORD, 

ROUTE 1, COPPER HILL-. RECORDS FURTHER REFLECT THAT GODFREY WENT 

THROUGH THE FI1TH GRADE LT COPPER HILL ELEMENTARY SCHOOL.

CLINTON STANFORD, ADMINISTRATIVE ASSISTANT, ENVIRONMENT 

AID STREET SERVICES, CITY OF ATLANTA, WAS CONTACTED AND ADVISED 

ALL RECORDS CONCERNING THE EXACT DAYS WORKED BY ANY CITY 

EMPLOYEES ARE CURRENTLY STORED IN L VAULT AT CITY HALL. HE 

WOULD ATTEMPT TO LOCATE THESE RECORDS AND VERIFY,THE WHEREABOUTS 

OF ARNOLD RAY GODFREY DURING THE MONTHS OF NOVEMBER AND DECEMBER 

EID PAGE TWO. , .
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PAGE THREE (44-2^386) . ‘ 1

»S7t AND MARCH AND APRIL, 1968 HE STAID HE WOULD TELEPHONICALLY 

; CONTACT THE FBI OFFICE WHEN HE LOCATED THESE RECORDS. ,

KNOXVILLE AT COPPER HILL. WILL ATTEMPT ‘I'D LOCATE REFERENCES

FOR ARNOLD RAY GODFREY AND ALSO ATTEMPT TO .IDENTIFY RELATIVES OF ,

ARNOLD RAY GODFREY-. CIVIL RIGHTS DIVISION, DEPARTMENT OF JUSTICE, 

HAS REQUESTED THAT GODFREY’S RELATIVES, ASSOCIATES BE IDENTIFIDD '
AND IWERVIWED CONCERNING ANY ASSOCIATE OF GODFREY NAMED RALPH.

; ATLANTA AT ATLANTA. WILL CONTINUE EFFORTS TO LOCATE AND

INTERHEy LEON POWELL. ! ,

END. ' ' • \

1 PLS HOLD

- • ’ ■ ' I '
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NR003 KX PLAIN

415 PM WENT FEB. 7, 1976 DCK

ITO drector, FBI m-5fim)

ATLANTA <44-2386:)

EL PASO <44-920)

' MEMPHIS <44-1987)

FROM KNOXVILLE <44-696) (RUC)

MURKIN.

PE ATLANTA TELETYPE TO DI

LOIS WALDEN GODFREY AND H

BUREAU OF INVESTIGATION

AND, ROBERT K. GODFREY,

ROUTE ONE, GRASSY CREEK ROAD, COPPER HILL, TENN., INTER­

VIEWED FEB. 7, 197€. GODFREY STATED ENTIRE FAMILY MOVED 

TO ATLANTA, CA. AREA IN LATE 1944’S AND HE IS ONLY 

MEMBER OF FAMILY CURRENT IN TENN

HE ADVISED HIS MOTHER, MARY GODFREY, RESIDES WITH 

HIS SISTER, SHIRLEY BULLOCK, ADDRESS UNKNOWN, BUT THAT 

BULLOCK CAN BE REACHED THROUGH THE MARIETTA, GA. SCHOOL 

BOARD WHERE SHE IS EMPLOYED DIRECTING TRAFFIC AT SCHOOL 

CROSSINGS. OTHER SISTERS, MRS. R. L. (EDNA) ENSLEY AND 

MRS. IRA (DENA) Smith, RESIDE ON ROUTE ONE, BLUE RIDGE, GA. 

BROTHER, JAMES T. GODFREY, ALSO RESUES ROUTE ONE, BLUE

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



| PAGE TWO

KX 44-69 6

RIDGE, GA. MRS. GODFREY ADVISED OTHER BROTHS 

CARROLL GODFREY. HAS IN THE PAST BEEN INVOLVED IN 

CRIMINAL ACTIVITY AND HAS USED THE NAME ARNOLD PAY 

GODFREY IN THE PAST. ACCORDING TO THE GODFREYS:, LEE 

CARROLL GODFREY'S WHEREABOUTS PRESENTLY UNKNOWN, HOWEVER, 

■ WAS INCARCERATED AT BLUE RIDGE COUNTY JAIL DURING CHRISTMAS, 

1974. THEY ALSO ADVISED THAT IN NOV. 1975, ANOTHER BROTHER, 

RAY S. GODFREY, DIED AND EFFORTS TO LOCATE LEE Godfrey 

AT THAT tme NEGATIVE. LEE GODFREY IN THE BLUE RIDGE, GA. 

AREA SINCE NOV. AND RELATIVES BELIE EVE' HE IS RESIDING IN 

ELLIJAY, GA. NEITHER LOIS OR ROBERT GODFREY' ACQUAINTED 

WITH A RALPH (LNU) AND STATED THAT BROTHER ARNOLD HAS 

NOT RESIDED IN THE COPPER HILL AREA IN 27 YEARS AND HAS NO 

ASSOCIATES IN THE AREA, THEY-WISED ARNOLD MARRIED TO 

MILLIE CAMERON' AFTER MOVING TO ATLANTA.

REFERENCES FRANK WALDEN, WALTER STYMUS AND CLAUDE 

CRAWFORD LISTED AS REFERENCES BY ARNOLD IN 19419 WERE 

NEIGHBORS OF THE GODFREY FAMILY' IN COPPER MILL PRIOR TO

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



'PAGE THREE ■ ' '

XX 44-695 , ' ’
( \NOV^ TO ATLANTA. LOIS GODFREY ADVISED ARNOLD NOT I! ’ 

CONTACT WITH THESES INDIVIDUALS. SINCE MOVING TO ATLANTA.

J . LEAD. ATLANTA. AT MARIETTA AND BLUE RIDGE, GA. '

; LOCATE AND INTER VIEW RELATIVES OF ARNOLD RAY GODFREY'

.CONCERNING ASSOCIATE BY THE NAME OF RALPH (LIU). ALSO

.ATTEMPT TO DETERHINE WHEREABOUTS OF BROTHER LEE CARROLL 

GODFREY, WHITE MAILE, AGE 42, AND SET FORTH‘LEOS TO

’ LOCATE AND INTERVEW. HIM-CONCERNING INSTANT MATTER. . , 

END . . .

• SJP FBIHQ CLR AND TKS .
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■ ■ mmiHHMitfNmsiMiw.
• COMMUNICATORS SECTION •

FEB 0 6 1976 
Jsw 

NR001 EP PLAIN TELETYPE
’1’^ URGENT FEBRUARIES', 1976 CJP 

TO ‘ ’DIRECTOR (44-38801)

. ATLANTA (4 4-233 86:) 

MEMPHIS (44-1987) 
FROM; El Paso. (44-320) (?)

MUI KIN

IE BUREAU MITEL DATED FEBRUARY 3, 1976.

CLAUDE POWELL, JR. RECONTACTED LATE PM FEBRUARY 5, 1975, 

SCOTTISH INN, ROOM 211, MIDLAND, TEXAS. DISCREPANCIES IN 

VERSION OF INCIDENT PETES BAR, ATLANTA, AS RELATED-BY 

LEON AND HE (CLAUDE) DISUSED, CLAUDE STATED ANY DTSCIEP- 

a-NCies are re^ Passage, of time si he incident and his

statement is accurate in his recollection, he Clarified his 
RELATIONSHIP WITH GODFREY, STATING GODFREY WAS A FITE MI WHOM 

HE Had KNOWN for MANY Years but GODFREY .was MORE CLOSELY 

ASSOCIATED WITH AND A BETTER FRIEND. OF' LEON. CLAUDE ALSO: 

COMMENTED HE HAD LATER LEARNED GODFREY MADE AI INITIAL 
contact WITH LEON APPROXIMATELY ONE WEEK PRIOR TO THE 

UNKNOWN WHITE MALEKS PROPOSITION TO MURDER KING, BUT HE : ,

DID NOT KNOW ANYTHING ABOUT THE MEETING AT PETE’S bar 

UNTIL THE UNKNOWN MALE SEATED HIMSELF AND MADE THE OFFER, 

NOR DID HE HAVE ANY PRIOR KNOWLEDGE OF WHAT TIANSPI-IEP BETWEEN. 

END Pw ONE CARBON COPY DO NOT FILE 
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EP 14-920

PAGE TWO

GODFREY AND LEON.

OTHER THAN THESE CHANGES, CLAUDE STANDS BY HIS ORIGINAL 

statement, emphasizing that HIS statement may differ in some .

ASPECTS-WITH LEONS STATEMENT, BUT THE FACT iS both he 

AUD LEON WITNESSED AN OFFER. OF A SUBSTANTIAL AMOUNT OF MONEY 

'TO MURDER KING BY AN UNKNOWN WHITE MALE'.#

II ADDITION, THE FOLLOWING. INFORMATION WAS OBTAINED:

HE AID LEETON TALKED FREQUENTLY ABOUT THE ALLEGED MEETING 

AT PETE’S BAR AFTER THE MEETNG OCCURRED, BUT as TIME

PASSED, THEY TALKED ABOUT THE MEETIG WITH LESS FREQUENCY. •

CLAUDS STATED HE COULD NOT GIVE ANY NAMES OF INDIVIDUALS '

WHO COULD VERIFY THAT HE AID LEON WERE II ATLANTA At THE 

TIME OF THE ALLEGED MEETING, BUT STATED IE AID LEON WORKED 

TOGETHER AT THE THE OF THE ALLEGED HEETIG AID HAVE. DOIS 

SO UNTIL APPROXIMATELY THREE MONTHS AGO. BOTH HE AID 

LEON WERE RESWIG AT DECATUR, GEORGIA AT THE TIME OF THE 

ALLEGED MEETING. ^'DIGRAM OF THE INTERIOR OF PETE’S BAR 

WAS PROVIDED BY CLAUDE. CLAUDE STATED .THAT THE UNKNOWN 

END PAGE TWO
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IP 44-920 . ; ■ . ■ ' .

PAGE THREE .

■ WHITE MALE DID NOT HAVE ANY TYPE OF' ACCENT. CLAUDE DENIED

KNOWLEDGE OF THE UNIDENTIFIED. PERSON WHO ALLEGEDLY MADE the .

PROPOSUON TO MURDER KING.

CLAUDE ADMITTED TELEPHONIC CONTACT WITH HIS BROTHER

AFTER FIRST INTERVIEW BY ESI AT MIDLAND. CLAUDE STATED HE

DISCUSSED THE.INTERVIEW BY THE EBI AT MIDLAND.

RECORDS OF SCOTTISH INN FOR OUIGOW .CALLS DO NOT

REFLECT ANY TELEPHONE CALLS MADE BY CLAUDE POWELL, JR. IT

IS NOTED THAT AS MANY AS FOUR INDIVIDUALS STAYED TOGETHER mh'tt^
IN THE MOTEL ROOM OCCUPIED BY POWELL, BUT AT. THE PRESENT Afs Vv/ ^

TIME POWELL. HAS ONLY ONE ROOMMATE. IL PASO OBTAINED LIS

OF ALL LONG DISTANCE TELEPHONE CALLS FOR ROOM 211

IL PASO WILL SHOW ART!SIT’S CONCEPTION OF RALPH (LJUD

UPON RECEIPT

FD302 FOLLOWS

EGB ACK FBI HO
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m6i8 at plain

8:25 PM

TO:

FROM:

MURKIN

RE

SAC, EL PASO (44-320)

SAC, MEMPHIS (44-1987)

FEB 0 51976

T

AT TELETYPE TO BU, FEB. 4, 1976.

OITEL 2-5-76 HLF

FS“«a“tf»i^^
CTMMUNICfflOSS SECTION

DIRECTOR, FBI (44-48801>

SAC, ATLANTA (44-2386) (P)

DOROTHY DAVIS CONTACTED AND ADVISED HAS NO RECORDS

Re PETE'S BAR. ALL RECORDS DESTROYED. ARRANGEMENTS MADE

TO Fully INTERVIEW Davis ON MONDAY FEB. 9, 1976.

TO INTERVIEW DIRECTOR, MRS.

PERSONNEL DEPT., CHY OF ATLANT

PENNINGTON, tI FEB. 6, 1976

arrangements made with

ADDHiNAAL attempts made on this DAY TO INTERVIEW LETN

POWELL WITH NEGATIVE RESULTS#

ATLANTA AT ATLANTA. CONTINUE EFFORTS TO LOCATE AND

HTERV IE LEON PTWELL. INTbRV IE MRb. PENNOILTON RE BACKGROUND

OF GODFREY.

END

PLS ACK FOR SIX

CBL FBIHO ACK FOR OR014, 0 18, 02o, 02 1, 022 , 02 8
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FEDERAL BUREAU UF INVESTIGATOR

COMMUNICATIONS SECTION

• ‘ FEB 0/1976 ,

. __.Z. TELETYPE a >T
H014 AT PLAIN TELtT iaE IMS'

7:24 PM URGENT 2-4-76 HLF'W r/iA, J'
TO: ' DIE RECTOR (44-33861) /
/ EL PAST (44-920) '

MEMPHIS (44-1987) 

FROM: ATLANTA (44-2386) (P) 

MUR IN. 

RE BUREAU UTEL TO ATLANTA, FEBRUARY 3, 1976. 

EFFORTS TO LOCATE LEON POWELL THIS DATE NEGATIVE. MESSAGE 

LEFT AT PLAICE OF RESIDENCE TO IMMEDIATELY CONTACT FBI, ATLANTA, 

UPON RETURN. EFFORTS ALSO NEGATIVE IN CONTACTING DOROTA DAVIS 

REGARDING ANY RECORDS OF FORMER EMPLOYEES OF PETE'S BAR. MESSAGE 

ALSO LEFT AT DAVIS* RESIEEMEE TO CONTACT FBI', ATLANTA, UPON 

RETURN. | |

OTHER LEADS BEIG HELD ^1^ ABEYANCE UNTIL ARTIST'S CONCERTOON 

IS SHOWN TO POWELL#

ATLANTA AT ATLANTA. WILL LOCATE AND INTERVIEW LEON POWELL 

REGARDING DIFFERENCES IN ORIGINAL INTERVIEWS BETWEEN HIMSELF 

AND HIS BROTHER. DISPLAY ARTISTS MTNCEPT|O^! TO POWELL AND 

ASCERTAIN IF IDENTICAL WITH RALPH (LHJ). 

END. ' |

HOLD FOR ONE _ ' O
TKR FBIHQ 3 CARBON COPY DO NOT FM
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Kr. Gallagher

J. S. Feelman

MURKXN

2/3/76
1 - Mr. Callahan
1 - Mr. Adams
1 Mr. Gallacher
1 - Mr. O'Connell
1 - Mr. FeeUm
Q- Mr. H-eterhoff
1 Mr. Moore

- 1 Mr. Manon
, 1 - Mr. Cochran

(Attn: Mr. Balog)

PURPOSE: To advise of the ■status of the investigation 
recently institute to resolve an allegation by

Leos Owen row el and hi- brother • Claude PjowXI, Jr.. that 
prior to the l#•l•Blftltion of Dr. Matin Luther King, Jr., 
they were offered payment to murder Dr. King.
BACKGROUND; This crae pertain# Ito the a-srl^•slnrticm of 
.................- Dr. Martin Luther King, Jr. on 4/4/0. 
James Earl Ray pled guilty to tbi. murder Md prosootly 1» in 
local confinement.

Yen were MviiMd in previous memoranda that we are 
conducting an invaat^grtion at the request °f the Civil Rights 
Oiviaion (CRD), U. 5. Department of Justice, to resolve a 
recant rllegrti<n» (made in January# 1976) by Leoe Owen PweXX 
and his brother. Claude PowH, Jr.. that prior to tie 
rsaasainrtion of Dr. King , they were ^frned payment to 
murder Dr. King.

Leon Owen Poell clams he and Claude Down. 
Jr. f while in is Atlanta bar In October - November, 1967, 
were ^p^ached by a mutual friend, Ray Comfrey, who asked 
the Pew Ils if they were intenreetad in making 850,000. Go^rey 
told them he would put them in contact with an individual 
who would pay them to murder King. Approximately one week 
later at the same bar. the PoeHa were approached by an 
individual named Ralph (last name unknown), vte aMd ^ »»•*» 
you know why Jm here and subsequently opened his briefcato 
displaying what be said was $25,000, rod then told.- If y°® 
decide to take the job there's $50(«OO more when its 
computed- PowH said they wld ^1.- they needed 
tiae to think it over. Ralph repMed if your »i°d 
is no made up now I can't do business with you, Powell told

44 3061

HNS<bap (10) CONTIWDD - OVER
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